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Protokół Nr 44/2024 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się 26 lutego 2024 r.  

w godz. 10.30-10.45 w trybie stacjonarnym w Filharmonii Świętokrzyskiej.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji – Jolanta Tyjas.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Porządek obrad: 

1. Petycja dotycząca wprowadzenia działań zapobiegających zjawisku neokolonializmu.  

2. Skarga na Dyrektora Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy.  

3. Sprawy różne.  

 

Po przywitaniu zebranych Jolanta Tyjas, Przewodnicząca Komisji ogłosiła zmianę porządku 

obrad poprzez dodanie punktu pt. przyjęcie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi 

zgodnie z właściwością. Radni przegłosowali zmianę porządku obrad poprzez dodanie w tej 

sprawie punktu 3, sprawy różne zostały przesunięte do punktu 4.  

 

Ad. 1 

Jolanta Tyjas przedstawiła petycję dotyczącą wprowadzenia działań zapobiegających 

zjawisku neokolonializmu polegającą zakazie unikania opodatkowania przez międzynarodowe 

koncerny prowadzące działalność na terytorium Polski.  

Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała projekt uchwały w tej sprawie. Radni uznali, że 

petycja nie zostaje uwzględniona z powodu braku kompetencji w tym obszarze. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty.  

Marta Solińska-Pela, Dyrektor Kancelarii Sejmiku dopowiedziała, że autor petycji nie 

poprosił o lobbowanie na rzecz zgłoszonej inicjatywy ale o konkretne działania prawne, a tego 

sejmik nie ma w swojej kompetencji. 
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Ad. 2 

W tym punkcie porządku obrad Jolanta Tyjas przedstawiła treść skargi na Dyrektora 

Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy w zakresie nieuwzględnienia roszczeń 

pacjenta o zwolnienie osoby pełniącej funkcje zastępcy dyrektora szpitala. Przewodnicząca 

Komisji podkreśliła, ze zgodnie ze statutem to Marszałek jest zwierzchnikiem służbowym 

dyrektorów jednostek podległych, zatem skarga zgodnie z właściwością powinna zostać do 

niego przekazana.  

Następnie został odczytany projekt uchwały w tej sprawie. 

Mec. Mariusz Delipacy dopowiedział, że to jest skarga na dyrektora, a nie na jednostkę zatem 

z tych względów to Marszałek jest organem właściwym do rozpatrzenia. 

Komisja poprzez głosowanie przyjęła uchwałę w sprawie przekazania zgodnie z właściwością 

skargi na Dyrektora Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy. 

Ad. 3 

W tym miejscu Wioletta Czarnecka, Dyrektor Departamentu Środowiska i Gospodarki 

Odpadami przedstawiła proces wydania koncesji na wydobycie piasku w miejscowościach 

Śródborze i Wojciechówka, gdyż skarga mieszkańców dotyczy zakwestionowania poprawności 

wydanej decyzji administracyjnej na wydobycie surowca. 

Dyrektor podkreśliła, że wszelkie procedury przy wydaniu decyzji zostały zachowane i w jej 

ocenie skarga jest bezpodstawna, gdyż zostały spełnione warunki na podstawie prawa 

przedsiębiorców i ustawy prawo geologiczne i górnicze. Ponadto, spółka Calcium posiadająca 

koncesje na wydobycie piasku, jak podkreśliła dyrektor zgodnie z prawem uzyskała 

pozwolenie, które było poprzedzone wydaniem decyzji środowiskowej. Warto wspomnieć 

zdaniem dyrektor, że warunki koncesji zostały uzgodnione z Burmistrzem Ożarowa na 

podstawie obowiązujących przepisów w dacie 25.05.2022r. 

Natomiast po ostatecznej decyzji w tej sprawie w dniu 31.08.2022r. Wojewódzki Konserwator 

Zabytków wszczął postępowanie z urzędu o sprawdzenie obszarów podlegających ochronie na 

terenie wskazanym w skardze, jednak do tej pory nie zostało wydane rozstrzygnięcie. Jednak, 

aby uwzględnić potrzeby mieszkańców została podjęta decyzja o kontroli warunków wydanej 

koncesji przez służby marszałka. 
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Przewodnicząca Komisji odczytała projekt uchwały w sprawie przekazania skargi zgodnie  

z właściwością, gdyż organem odwoławczym jest Minister Klimatu i Środowiska.  

Komisja w wyniku głosowania przyjęła projekt uchwały.  

Ad. 4 

Spraw różnych nie zgłoszono.  

 

 

 

 

  

                                                                                       

 

                                                                                     Przewodnicząca Komisji 

                                                                                               

                                                                                               Jolanta Tyjas  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek                                                                          


